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Protokół nr XXVII/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 26 marca 2021  
 

Obrady rozpoczęto 26 marca 2021 o godz. 10:01, a zakończono o godz. 12:01 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych, tj.: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 

 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXVII sesję Rady Powiatu w Nysie, która 

odbyła się w trybie zdalnym. 

 

b) stwierdzenie kworum, 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 22 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 
 

Następnie przedstawił porządek sesji: 

 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXVI sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 
opiekuńczo-wychowawczych za 2020 r. 
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja  
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d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim, 

 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2020 r., 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja, 
d) przyjęcie sprawozdania, 
 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR”, 
b) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR”, 
c) określenia na 2021 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających  

na terenie Powiatu Nyskiego, 
d) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., 
e) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu 

pn. „Wsparcie służb zarządzania kryzysowego w woj. opolskim poprzez zakup środków 
transportowych specjalistycznego z wyposażeniem do przeciwdziałania i usuwania 
skutków zagrożeń w tym związanych z COVID-19” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa opolskiego na lata 2014-2020, 

f) rozpatrzenia skargi na dyrektora Zakładu Utrzymania Dróg w Nysie, 
g) rozpatrzenia skargi na dyrektora Zespołu Szkół Technicznych w Nysie, 
h) rozpatrzenia skargi na dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie, 
i) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r.,  
j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036, 

 

7. Wolne wnioski, 
 

8. Zamknięcie obrad. 
 

9. Sprawy organizacyjne, 
 

Ad 1 c) przyjęcie protokołu z XXVI sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XXVI sesji.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Adam Fujarczuk, Andrzej Kruczkiewicz 
NIEOBECNI (6) 
Jolanta Barska, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-
Woźny 
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2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 
Radny - Paweł Szymkowicz odnosząc się do informacji dotyczącej podziału środków na imprezy 
sportowe, turystyczne i promocyjne spytał skąd wzięła się tak duża, bo aż ponad 7-krotna 
różnica jeśli chodzi o dofinansowanie imprezy organizowanej w Przechodzie tj. Turniej Piłki 
Wodnej „Wasserball” i Międzynarodowego Festiwalu Piosenki Turystycznej „Kropka”. Zaznaczył, 
że na pierwszą z tych imprez zaplanowano 10.000 zł, a na 3-dniowy festiwal „Kropka” 1400 zł. 
Radny stwierdził, że ma obawy o racjonalność wydatków i ich transparentność.  
 
W następnej kolejności spytał, co było powodem odmowy dofinansowania wniosku, złożonego 
przez Głuchołaską Grupę Poszukiwawczo-Ratowniczą. Czy były to kwestie formalno-prawne, czy 
inne. 
 
Radna – Jolanta Barska odniosła się do informacji dotyczącej podjęcia przez Zarząd Powiatu 
uchwały w sprawie zmiany regulaminu organizacyjnego PCPR w Nysie. Spytała czego ta zmiana 
dotyczyła.  
 
Radna zwróciła także uwagę, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2021 r. podjął decyzję  
o pozostawieniu Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Nysie i Młodzieżowego Ośrodka    
Socjoterapii w Nysie w strukturze Zespołu Placówek Specjalnych. Jednocześnie zdecydował  
o przedłużeniu umowę na najem obiektu przy Alei Wojska Polskiego w Nysie  
ze Zgromadzeniem Zakonnym Ojców Franciszkanów. W związku z tym spytała na jaki czas 
przedłużono tę umowę.  
 
Radny Piotr Woźniak odniósł się informacji na temat podpisania przez Zarząd porozumienia 
dotyczącego regulacji rzeki Mora. Spytał czego ono dokładnie dotyczy i czy niesie za sobą skutki 
finansowe. 
 
Radny Jacek Chwalenia poprosił o wyjaśnienie czego dotyczy informacja z posiedzenia Zarządu  
z 21 stycznia 2021 r. tj.:  
 

Zarząd postanowił pozostawić czynsz za dzierżawę przedmiotowej nieruchomości  
w dotychczasowej wysokości tj. 2 776,00 zł rocznie oraz rozwiązać umowę dzierżawy zawartą  
w dniu 4 sierpnia 2020 r. na mocy porozumienia stron z dniem 30 czerwca 2021 r. 
 
Dodał, że jest także zainteresowany dodatkowymi wyjaśnieniami na temat podpisanego 
porozumienia dotyczącego rzeki Mory. Oznajmił, że po uzyskaniu odpowiedzi chciałby się 
włączyć do dyskusji w tej sprawie.  
 
Starosta A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego P. Szymkowicza dotyczące różnicy  
w dofinansowaniu imprez „Wasserball” i „Kropka” odparł, że  z tego co mu wiadomo było 
ustalone, która z tych imprez jest ważniejsza. Stwierdził, że jego zdaniem w obecnej sytuacji 
żadna z tych imprez się nie odbędzie. Zaznaczył, że było powiedziane również, że jeśli środki 
zostaną, to te imprezy, które mimo wszystko się odbędą, zostaną dofinansowane i nie widzi tu 
żadnego problemu. Dodał ponadto, że na festiwal „Kropka” przewidziano dofinansowanie  
dwa razy po 750 zł, podobnie jak było to w latach poprzednich.  
 
Odnosząc się do drugiego pytania w sprawie odmowy dofinansowania wniosku Głuchołaskiej 
Grupy Poszukiwawczo-Ratowniczej stwierdził, że wniosek jaki złożyli na kwotę 100.000 zł  
wpłynął po terminie. W odpowiedzi poinformowano wnioskodawców, aby w drugim kwartale 
ponownie spróbowali złożyć wniosek, gdyż Powiat nie był przygotowany na sfinansowanie 
takiego zakupu. 
 
Odpowiadając na pytanie radnej J. Barskiej na temat przedłużenia umowy na wynajem obiektu 
przy Alei Wojska polskiego dla MOW i MOS w Nysie oznajmił, że została ona przedłużona chyba 
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do 2030 r. Dodał, że Zarząd podejmie dalsze starania, aby tę umowę przedłużyć na kolejne lata, 
aby zabezpieczyć istnienie Ośrodka. 
 
Na pytanie radnej dotyczące zmian w regulaminie organizacyjnym PCPR w imieniu Starosty 
odpowiedzi udzieliła dyrektor PCPR – Krystyna Wilisowska. Wyjaśniła, że zmiany te dotyczyły 
dostosowania struktury zatrudnienia, zgodnie z zaleceniami kontroli przeprowadzonej  
w 2020 r. przez Urząd Wojewódzki, m.in. pozyskanie nowych koordynatorów pieczy zastępczej. 
Dokonano też przesunięcia zadań związanych z płacami, które były realizowane w dziale 
pomocy środowiskowej do działu księgowości. 
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski udzielił odpowiedzi na temat podpisania porozumienia  
w sprawie rzeki Mora. Wyjaśnił, że stronami porozumienia są Powiat Nyski, Gmina Nysa, Gmina 
Głuchołazy i Wody Polskie. Porozumienie ma charakter wstępny i ogólny. Jego założeniem jest 
to, aby docelowo opracować koncepcje przeciwpowodziową wzdłuż całej rzeki Mory. Jeśli 
chodzi o skutki finansowe tego porozumienia, to ustalono, że każda ze stron przeznaczy na ten 
cel 50.000 zł. Liderem przedsięwzięcia będzie Gmina Nysa, która zajmie się przeprowadzeniem 
przetargu bądź zapytania ofertowego na wyłonienie wykonawcy takiej koncepcji, która zostanie 
przekazana Wodom Polskim. W dalszym etapie Wody Polskie mają opracować projekt i podjąć 
próbę, aby zabezpieczyć środki na realizację tej inwestycji. Ponadto dysponując taką koncepcją, 
jako Powiat będziemy wiedzieć jakie możemy podjąć działania inwestycyjne dla poprawy 
bezpieczeństwa, mając na uwadze, że znajduje się tam nasz most i rzeka przebiega wzdłuż drogi 
powiatowej.  
 
Radny P. Woźniak stwierdził, że w tej sprawie z punktu widzenia ustawy o finansach 
publicznych i ustawy o zamówieniach publicznych ma wątpliwości co do zasadności 
wydatkowania środków powiatowych na opracowanie koncepcji , gdyż nie ma pewności, co do 
zabezpieczenia środków na realizację inwestycji przez Wody Polskie. Dodał, że nie mówi tego 
złośliwie, tylko w trosce o to, aby w przyszłości z tego tytułu nikt nie miał kłopotów. 
 
W dalszej kolejności radny P. Woźniak poprosił o dodatkowe informacje na temat przyjętych 
przez Zarząd, na posiedzeniu w dniu 11 marca br., projektów uchwał w sprawie zmian  
w budżecie i wieloletniej prognozie finansowej.  
 
Radny P. Szymkowicz odnosząc się do wyjaśnień Starosty na temat wniosku Głuchołaskiej Grupy 
Poszukiwawczo-Ratowniczej stwierdził, że Starosta udzielając odpowiedzi prawdopodobnie 
miał na myśli co innego, gdyż wniosek tej grupy nie opiewał na kwotę 100.000 zł. Grupa ta 
wnioskowała o dofinansowanie zakupu drona i raczej wątpi w to, aby miał on tyle kosztować, 
choć jak zaznaczył ma świadomość, że są drony o wiele droższe. Podkreślił, że ww. grupa skupia 
osoby, które są bardzo mocno zaangażowane w swoją działalność. Dodał, że dobrze, aby taka 
grupa działała, podnosiła swoje umiejętności i miała dobry sprzęt do tego, aby ratować ludzi.  
Kontynuując dodał, że w gminie Głuchołazy nie ma GOPRU a jego zadania  wykonuje głównie 
Straż Pożarna. Niemniej jednak, taka organizacja jak Głuchołaska Grupa Poszukiwawczo-
Ratownicza jest potrzebna w związku z tym radny zaapelował, aby traktować ich poważnie.  
 
Odnośnie rozbieżności w dofinansowaniu imprez „Wasserball” i „Kropka” radny zaznaczył,  
że nie pytał Starosty o to, czy te imprezy się odbędą czy nie, ani o to, o jakie środki wnioskowano 
w poprzednich latach. Istotą jego pytania było to, dlaczego impreza, z którą Pan Starosta jest 
związany osobiście, którą tworzył przez kilka lat, otrzymuje dofinansowanie w tak dużej 
wysokości.  
 
Radny K. Rozumek odniósł się do informacji z posiedzenia z dnia 11 marca 2021 r. tj.: 
 

Zarząd zlecił przeprowadzenie oceny zewnętrznej audytu wewnętrznego. Jednocześnie podjął 
decyzję, aby ocena zewnętrzna była przeprowadzana co najmniej raz na 5 lat za okres ostatnich  
5 lat.   
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Spytał jak to się odbywało dotychczas i czym to jest uzasadnione.  
 
Radny Daniel Palimąka włączając się do dyskusji na temat Głuchołaskiej Grupy Poszukiwawczo-
Ratowniczej stwierdził, że działa ona na tej samej zasadzie co TOPR dlatego powinniśmy ich 
traktować bardzo poważnie. Dodał, że szef tej grupy Pan Tomasz Śmietanka jest przygotowany 
merytorycznie do tego, aby prowadzić akcje ratunkowe. Zdaniem radnego grupa ta będzie 
stanowiła wsparcie dla ratowników z całego pogranicza polsko-czeskiego. Radny oznajmił także, 
że co prawda Zarząd Powiatu odmówił im dofinansowania, ale złożyli też wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego i jest duża szansa, że otrzymają wsparcie.  
 
Radny J. Chwalenia zabierając głos na temat porozumienia z Wodami Polskimi oznajmił,  
że zapoznał się z nim i z wyjaśnieniami Starosty. W treści tego porozumienia nie ma nic na temat 
finansowania inwestycji przez Wody Polskie. Dodał, że dzięki sołtysowi Morowa zostały na rzece 
wykonane pewne prace, m.in. powycinano krzaki wzdłuż rzeki. Dodał także, że Powiat ma 
możliwości poprawienia bezpieczeństwa przeciwpowodziowego, szczególnie jeśli chodzi  
o przepust przy moście. Zdaniem radnego podpisane porozumienie jest mamieniem 
mieszkańców. Zapowiedział jednocześnie, że w najbliższy poniedziałek złoży wniosek 
zawierający propozycje tego, co możemy zrobić przed wydatkowaniem środków.  
 
Radny Czesław Biłobran zabrał głos na temat finansowania imprez promocyjnych 
organizowanych przez poszczególne gminy. Na wstępie stwierdził, że impreza „Wasserball”  
w żaden sposób nie jest związana z Panem Starostą. Była ona dofinansowywana w poprzednich 
kadencjach i była w „koronie” imprez, które Powiat uważał za priorytetowe. Ma ona wyjątkowy 
charakter i nie jest nigdzie indziej organizowana. Dodał, że oprócz tej imprezy ważne były  
też „Noc Świętojańska” w Białej Nyskiej, „Złota Kosa” w Piątkowicach, „Lato Kwiatów”  
w Otmuchowie i „Międzynarodowy Festiwal Piosenki Turystycznej Kropka” w Głuchołazach.  
Zdaniem radnego należałoby się zastanowić, nad tym, aby wrócić do modelu, który był wcześniej 
i ustalić, które imprezy chcemy finansować. Wówczas można byłoby ustalić ten sam poziom 
dofinansowania. Innym rozwiązaniem byłoby przekazanie środków dla gmin w określonej 
wysokości, a gminy same decydowałyby, na którą imprezę chcą je przeznaczyć.  
 
Radny Grzegorz Samborski zabierając głos zauważył, że w ostatnim czasie w Starostwie miało 
się odbyć spotkanie z Panią Poseł V. Porowską i dyrektorem PFRON. Spytał, czy  
w trakcie tego spotkania Starosta zapytał o dofinansowanie montażu windy w Muzeum 
Powiatowym w Nysie.     
 
Radny P. Bobak zabrał głos w kwestii porozumienia dotyczącego rzeki Mory. Stwierdził, że jest 
ono ważne zarówno dla Gminy Nysa jak i Gminy Głuchołazy gdyż rzeka przebiega przez obie 
gminy. Zwrócił uwagę, że w poprzednich latach często dochodziło do podtopień za sprawą tej 
rzeki. Ostatni raz taka sytuacja miała miejsce jesienią ubiegłego roku w miejscowości Morów.   
Kontynuując dodał, że zawarte porozumienie jest dobrym sygnałem w kierunku Wód Polskich, 
świadczącym o tym, że trzy samorządy Gmina Nysa, Gmina Głuchołazy i Powiat Nyski, chcą 
wspólnie zapobiegać tym problemom. Oznajmił ponadto, że z treści porozumienia wynika,  
że każdy z tych samorządów przekaże 50.000 zł na opracowanie koncepcji, która ma wskazać 
jakie działania inwestycyjne są niezbędne do poprawy bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 
wzdłuż tej rzeki. Ponadto w porozumieniu znalazła się informacja, że Wody Polskie podejmą 
starania, aby pozyskać środki na realizację tych działań. Dodał również, że aktualnie trwają 
ogłoszone przez Ministra Infrastruktury konsultacje społeczne i są aktualizowane plany 
zarządzania ryzykiem powodziowym. 
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że zgadza się z dwoma stronami tej dyskusji. Zaznaczył, że radny 
P. Woźniak słusznie zwraca uwagę, że wydatkujemy środki publiczne. Dodał, że popełniony 
został błąd w przekazie, bo to porozumienie nie jest elementem jakiejś współpracy z Wodami 
Polskimi. Jest to narzędzie, które będzie służyć do nacisku na Wody Polskie, Rząd, Wojewodę, 
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świadczące o tym, że istnieje potrzeba regulacji tego cieku. Mając taki dokument opracowany 
przez fachowców udowodnimy, że jest potrzeba inwestycji i nikt nam wówczas nie zarzuci, że 
wydatkujemy środki niecelowo.  
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w Morowie przez rzekę Morę przebiega most 
powiatowy. W ciągu ostatnich 20 lat, był on dwukrotnie podniesiony, ale jednocześnie nie 
zwiększono przepływu. Dodał, że Wody Polskie doskonale wiedzą, co się dzieje na brzegach 
Mory. Wystarczą tam proste prace, które zresztą już częściowo zostały zrobione. Zdaniem 
radnego powinniśmy się bardzo mocno zastanowić, bo to „narzędzie” nie jest nam do niczego 
potrzebne.  
 
W dalszej kolejności radna Maria Żukowska – Jacykowska odnosząc się do sprawozdania  
z działalności międzysesyjnej Zarządu zwróciła uwagę na informację o powołaniu zespołu  
ds. opracowania koncepcji funkcjonowania ZOZ w Nysie i SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Poprosiła 
o podanie informacji, kto wchodzi w skład tego zespołu.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz oznajmił, że w dniu 5 lutego br. taki zespół został powołany. Niestety 
ze względu na chorobą radnego Cz. Biłobrana i istniejącą pandemię nie zostało jeszcze zwołane 
jego posiedzenie. Pierwsze spotkanie planowane jest po świętach Wielkanocy. Poinformował 
również, że w skład zespołu oprócz niego wchodzą: D. Nowakowski, J. Burska, A. Fujarczuk,  
H. Kamiński, Cz. Biłobran, J. Zapiór, K. Rozumek, D. Palimąka, J. Jaskot, P. Woźniak, A. Kamiński, 
P. Nakonieczny, N. Krajczy, A. Grychowski. 
                
W dalszej kolejności Starosta odpowiadając na pytanie radnego G. Samborskiego poinformował, 
że ze względu na pandemię spotkanie z dyrektorem PFRON o które pytał nie odbyło się. 
Odbędzie się ono po świętach. Natomiast z Panią Poseł V. Porowską nie rozmawiał na temat 
windy.  
 
Odnosząc się do kwestii porozumienia w sprawie rzeki Mory stwierdził, że aby cokolwiek ruszyć 
w tej sprawie musi być opracowana koncepcja.  
 
W dalszej kolejności w imieniu Starosty, Naczelnik Wydziału Organizacyjno–Prawnego  
B. Szajowska-Sobek udzieliła odpowiedzi na zapytanie radnego K. Rozumka w sprawie audytu 
zewnętrznego. Wyjaśniła, że zgodnie ze standardem międzynarodowym nr 1312 określonym  
w komunikacie Ministra Finansów i Rozwoju Gospodarczego z dnia 12 grudnia 2016 r.  
co najmniej raz na 5 lat powinien być dokonywany audyt zewnętrzny pracy audytora 
wewnętrznego. W związku z powyższym Zarząd zdecydował się na zlecenie tej usługi. Jest ona  
w trakcie realizacji. 
 
Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz odpowiadając na zapytanie radnego P. Woźniaka omówiła 
autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu nyskiego na 2021 r. 
Oznajmiła, że Powiat Nyski otrzymał dotację krajową z Funduszu przeciwdziałania COVID. 
Ponieważ możliwość wprowadzenia tych środków przez Zarząd wygasła (takie uprawnienie 
Zarząd miał do końca ubiegłego roku) konieczne jest przyjęcie tej dotacji przez Radę. Jest to 
kwota 189.662 zł i jest przeznaczona na cztery DPS-y. Ponieważ środki te są im potrzebne, 
 a Zarząd nie chce czekać do sesji kwietniowej, stad propozycja, aby wprowadzić to w formie 
autopoprawki.  
    
3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski poinformował, że wpłynął do niego wniosek grupy 
radnych z projektem uchwały Rady Powiatu w sprawie stypendiów dla studentów kierunków 
medycznych. Poprosił radnego D. Palimakę, jako przedstawiciela wnioskodawców o zabranie 
głosu w tej sprawie.  
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Radny Daniel Palimąka oznajmił, że wniosek został opracowany prze Klub radnych Koalicji 
Obywatelskiej oraz klub radnych Razem dla Powiatu. Zawiera on projekt uchwały wraz  
z regulaminem, który daje możliwość decydowania, co do głównego trybu przydzielania 
stypendiów dla studentów kierunków medycznych. Dodał, że w porozumieniu  
z Przewodniczącym Rady ustalili, aby nie wprowadzać tego projektu na dzisiejszą sesję,  
by w pierwszej kolejności trafił pod obrady Zarządu i poszczególnych komisji Rady.  
 
W następnej kolejności radny zgłosił interpelacje w sprawie: 
- utworzenia na terenie powiatu izolatorium dla osób bezdomnych i samotnych matek 
zakażonych COVID-19 (załącznik nr 3), 
- zlokalizowania przy ul. Grodkowskiej w Nysie w pobliżu Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego przystanku autobusowego (załącznik nr 4). 
- oraz ujęcia w Krajowym Planie Odbudowy przebudowy i odrestaurowania ul. Mazowieckiej  
w Nysie i ul. Długosza w Nysie w zakresie chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej (załącznik nr 5). 
 

Radny Kazimierz Rozumek złożył interpelacje w sprawie: 

- rekultywacji rowów we wsi Wierzbięcice (załącznik nr 6) 

- oraz remontu chodnika i drogi we wsi Złotogłowice (załącznik nr 7). 

 

Radny J. Chwalenia zwrócił się do Zarządu o informację na temat pisma grupy mieszkańców 

w sprawie ulicy Orzeszkowej w Nysie. Spytał czy ktokolwiek pochylił się nad tym pismem  

i czy cokolwiek w tej sprawie zostało zrobione.  

 

Radna Jolanta Barska zgłosiła interpelację w formie ustnej dotyczą szczepień przeciw 

COVID-19. Oznajmiła, że mieszkańcy są zaniepokojeni tym, że te szczepienia przebiegają 

bardzo wolno i osobom w wieku 70-80 lat trudno znaleźć punkt gdzie są one wykonywane. 

Dodała, że osoby, które się z nią kontaktowały szukają możliwości szczepień w różnych 

miejscach poza naszym powiatem, np. w Niemodlinie, Dąbrowie czy w okolicach Olesna. 

Mieszkańcy sytuację tę odbierają tak, że w Nysie nie utworzono dużego punktu szczepień  

i w związku z tym, że wszystkie punkty dostają po 30 szczepionek, to jest to zbyt mała ilość  

i nie wystarczy, aby zrealizować wszystkie potrzeby. W związku z tym mieszkańcy proszą 

Pana Starostę, aby znaleźć rozwiązanie tej sytuacji, by nie musieli jeździć na szczepienia 

daleko poza powiat.  

 

Radna J. Barska w imieniu mieszkańców zgłosiła też interpelację, aby wzdłuż brzegu Nysy 

Kłodzkiej, od Mostu Bema w kierunku Kubic ustawić kłody, kawałki drzewa, aby osoby, 

które tam spacerują miały gdzie spocząć.  

 

Radny Paweł Szymkowicz zwrócił uwagę, że wczoraj w Nysie odbyła się konferencja 

prasowa Zarządu Powiatu i Pani Poseł Katarzyny Czochary w sprawie środków pozyskanych 

przez Gminę Głuchołazy w ramach wsparcia dla gmin górskich, które utraciły dochody  

w związku z COVID-19. Spytał co wspólnego ma samorząd powiatowy z tą dotacją. Z tego 

co mu wiadomo, wniosek składała Gmina, która musiała przedstawić zadania, na które te 

środki zostaną przeznaczone. 

 

Radny Cz. Biłobran spytał czy Wydział Drogownictwa Starostwa lub Zakład Utrzymania 

Dróg w Nysie posiadają jakieś wieloletnie plany realizacji inwestycji w obszarze poprawy 

jakości naszych dróg. Zaznaczył, że nie ilość składanych interpelacji a rozsądny plan oparty  

o analizę jakości dróg powinien decydować o tym, które drogi będą modernizowane.     

 

Radny J. Jaskot nawiązując do interpelacji radnej J. Barskiej w sprawie szczepionek 

stwierdził, że problem polega na tym, że szczepionki mają dotrzeć do punktów, a nie 
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docierają. Terminy są ciągle zmieniane. To powoduje niezadowolenie pacjentów. W związku 

z tym należałoby gdzieś wyżej zapytać dlaczego ich jest tak mało.  

 

Starosta – A. Kruczkiewicz odpowiadając na interpelację radnej J. Barskiej w sprawie 

szczepień zwrócił uwagę, że to nie on odpowiada za organizację szczepień i prosi, aby go o to 

nie obwiniać. Dodał, że mimo tego stara się interweniować w tej sprawie.  

W dalszej kolejności oznajmił, że powiat nyski jest na drugim miejscu w województwie 

opolskim jeśli chodzi o ilość wykonanych szczepień. Do tej pory zaszczepiono 14 594 osoby.  

 

W sprawie wniosku grupy radnych dot. stypendiów dla studentów medycyny Starosta 

oznajmił, że został on przeanalizowany i zauważono w nim bardzo dużo błędów formalnych. 

Zaapelował do radnego D. Palimąki, aby się spotkać i przyjrzeć się temu projektowi. 

 

Odnośnie interpelacji dotyczącej przystanku na ulicy Grodkowskiej Starosta zwrócił uwagę, 

że ulica ta jest drogą wojewódzką. Dodał, że takie sygnały o potrzebie utworzenia tam 

przystanku docierały do niego. Jednak w związku z tym, że zarządcą drogi jest samorząd 

województwa trudno będzie tę sprawę zrealizować. Niemniej jednak przyjrzy się temu. 

 

Starosta oznajmił również, że w sprawie kolejnej interpelacji dotyczącej izolatoriów dla 

bezdomnych wystąpi do burmistrza.  

 

Odpowiadając na interpelację radnego K. Rozumka w sprawie remontu chodników i drogi  

w Złotogłowicach oznajmił, ż z tego co mu wiadomo chodnik ma być realizowany przy 

wsparciu z dotacji Gminy Nysa w formule 50/50.   

 

Odnośnie rekultywacji rowów we wsi Wierzbięcice oznajmił, że wymaga to sprawdzenia, czy 

rowy, o których radny pisze są przy naszych drogach.  

 

Na pytanie radnego P. Szymkowicza w sprawie środków dla Gminy Głuchołazy Starosta 

oznajmił, że Pani Poseł w imieniu Rządu chciała przekazać taką informację podczas tej 

konferencji. Dodał, że jako Starosta ucieszył się z tego i osobiście pogratulował telefonicznie 

Burmistrzowi Głuchołaz.  

 

Radny P. Szymkowicz spytał ponownie czy środki te wpłyną na konto Powiatu Nyskiego  

i czy Powiat będzie je dzielił. 

 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski wyjaśnił, że Pan Starosta ucieszył się z faktu,  

że Gmina Głuchołazy, która jest w powiecie nyskim otrzymała takie środki. Dodał,  

że oczywiście środki zostaną przekazane na konto Gminy Głuchołazy. 
 
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz placówek 
opiekuńczo-wychowawczych za 2020 r. 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w swoich materiałach przedmiotowe 
sprawozdanie (załącznik nr 8). Dodał jednocześnie, że ze strony radnych były na komisjach 
pytania co do „wykazu potrzeb”. W związku z tym wyjaśnił, że te potrzeby, które na bieżąco 
wychodzą w trakcie roku są przez Starostę i Zarząd realizowane poprzez przesuwanie środków 
budżetowych. Natomiast te, które się pojawiły w „wykazie potrzeb na 2022 r.” to są zadania 
dodatkowe, ponad te, które są realizowane w tym roku. 
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b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Cz. Biłobran oznajmił, że kierowana 
przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 
c) dyskusja 
 
W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu. 
 
d) podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej oraz uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim (załącznik 
nr 8), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Nysie i sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej oraz 
uchwalenia programu pomocy społecznej w Powiecie Nyskim,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Jolanta Barska, Daniel Palimąka 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za 2020 r., 
 
a) przedstawienie sprawozdania, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali w swoich materiałach przedmiotowe 
sprawozdanie (załącznik nr 9). 
 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił, że Komisja  Budżetu i Spraw 
Regulaminowych również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
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c) dyskusja, 
 
Radny P. Woźniak zabierając głos zachęcił radnych do dyskusji nad przedłożonym raportem. 
Zdaniem radnego taka dyskusja jest wskazana choćby z racji tego ile środków wydaje Powiat na 
utrzymanie Powiatowego Urzędy Pracy.  
Następnie odnosząc się do raportu stwierdził, że dane dotyczące migracji, pokazują, że niewiele 
dobrego zadzieje się w najbliższych latach, zwłaszcza jeśli chodzi o populacje. Według radnego 
należy na to zwrócić uwagę, gdyż to kształtuje rynek pracy. Przypomniał, że dawniej Nysa była 
postrzegana jako miasto przemysłowe, a dziś ok. 25% osób zatrudnionych jest w handlu. 
Zauważył też, że raport nie był omawiany na posiedzeniu Komisji Edukacji, a należałoby 
podyskutować nt. zawodów deficytowych i ewentualnych kierunkach kształcenia w naszych 
szkołach branżowych. Kolejną kwestią, która wymaga dyskusji jest poziom wynagrodzeń  
w powiecie nyskim, który jest niższy od średniej naszego województwa, co ma wpływ na proces 
depopulacji. Radny zwrócił uwagę, że z prognoz wynika, że liczba mieszkańców powiatu w 2050 
roku będzie wynosiła poniżej 100 tys., czyli w stosunku do stanu przed 2010 r. zmniejszy się  
o 50 tys. 
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że dziś formuła sesji (sesja zdalna) ogranicza radnych do szerszej 
dyskusji w tym temacie. Zgadza się z tym, aby poświęcić całą sesję na tę dyskusję, ale warto aby 
w uczestniczyli w niej przedstawiciele samorządów, PWSZ. Być może należałoby zorganizować 
konferencję naukową i porozmawiać na takie problemy jak: rynek pracy, depopulacja, niskie 
zarobki, struktura produkcji. Radny stwierdził, że zauważa problemy dotyczące depopulacji 
naszego powiatu i jest to tragedia dla naszego regionu. Z badań jakie prowadzi wynika, że co 
roku z powiatu nyskiego ubywa 1 tys. osób.      
 
Jako kolejna w dyskusji głos zabrała Pani Małgorzata Pliszka Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy w Nysie. Stwierdziła na wstępie, że dane zawarte w raporcie w skali makroekonomicznej 
nie napawają optymizmem. Poinformowała, że sytuacja na rynku zmienia się dynamicznie. 
Rośnie bezrobocie. Na koniec 2019 r. zarejestrowanych było 2900 bezrobotnych, natomiast na 
koniec lutego br. już 4200 osób. Stopa bezrobocia wzrosła w ciągu roku z 6,8% do 9,9%. Niestety 
stale rejestrują się nowe osoby. 
W dalszej części wypowiedzi zwróciła m.in. uwagę, że rok 2020 był rokiem szczególnym dla 
całej gospodarki. W ubiegłym roku PUP w Nysie w ramach „tarczy antykryzysowej” przekazał 
wsparcie finansowe dla naszych przedsiębiorców ok. 45 mln zł. Oprócz tego wypłacono 12 mln 
zł na aktywizację zawodową, wypłacono zasiłki dla bezrobotnych w kwocie 8 mln zł oraz inne 
świadczenia. Przed pracownikami stoją jeszcze zadania związane z kontrolą wydatkowania 
środków przekazanych przedsiębiorcom.  Zwróciła jednocześnie uwagę, że ilość zatrudnionych 
osób w urzędzie w ostatnich latach spadła. W 2015 r. liczba zatrudnionych wynosiła 94 osoby,  
a obecnie zatrudnionych osób jest 64. Na wynagrodzenia pracowników PUP w Nysie Powiat 
przekazał w ubiegłym roku 3.859.000 zł. Zdaniem dyrektor M. Pliszki jest to kwota duża, ale 
ubiegły rok pokazał, że to co PUP robił, to robił sprawnie, za co otrzymał podziękowania  
od Ministra, ale co najważniejsze od lokalnych przedsiębiorców.  
 
Starosta – Andrzej Kruczkiewicz zabierając głos podziękował pracownikom PUP w Nysie oraz 
PCPR w Nysie za ich pracę w 2020 r. Zaznaczył, że takie środki jak w tym roku przeszły przez 
PUP, to  nie było jeszcze nigdy. Stwierdził, że zgadza się z tym, że potrzebna jest dyskusja. Dodał, 
że w najbliższym czasie zostanie ustalone spotkanie z Panią dyrektor PUP i dyrektorami szkół na 
temat kierunków kształcenia. Konieczna jest analiza rynku pracy i określenie w jakich 
kierunkach moglibyśmy kształcić, aby nasi absolwenci znajdowali pracę w powiecie nyskim.  
 
Radny – Jacek Chwalenia stwierdził, że ten raport w niektórych fragmentach jest porażający 
jednak wszyscy zdawaliśmy sobie sprawę z tego, że depopulacja będzie postępowała. Stwierdził, 
że teraz jest najlepszy czas do tego, aby podjąć pewne kroki, budować plany i strategię. Od 
dwóch lat trwa dyskusja na temat reorganizacji pracy naszych szkół. Jeśli chcemy patrzeć 
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perspektywicznie na kilka lat do przodu, to ten raport trzeba wykorzystać, aby zrobić 
restrukturyzację.  
Przypomniał także, że radny Cz. Biłobran rok temu na sesji obiecywał, że dojdzie do spotkania 
obecnego Starosty i dwóch byłych Starostów na temat reorganizacji naszych placówek ochrony 
zdrowia. Niestety żadne takie spotkanie się nie odbyło i dalej rozmawiamy na temat tego  
co będzie z naszymi szpitalami.  
Zdaniem radnego nie wszyscy włodarze gmin czytają uważnie raporty PUP. Tymczasem 
inwestycje, które są realizowane zarówno przez powiat jak i gminy, powinny być analizowane 
pod kątem tych raportów.  
Na zakończenie wypowiedzi radny jeszcze raz stwierdził, że dziś jest najlepszy czas do tego, aby 
budować strategię, rozmawiać o zmianach, aby nie obudzić się kiedy będzie za późno.  
 
Radny Cz. Biłobran zwracając się do radnego J. Chwaleni stwierdził, że przecenia jego 
możliwości i niesłusznie zarzuca mu brak zmian w ochronie zdrowia, bo nie on jest za to 
odpowiedzialny. Zaznaczył jednocześnie, że mówienie o tym, że nic się w tym zakresie nie robi 
nie jest prawdą, bo właśnie w poprzedniej części sesji Starosta informował o powołaniu zespołu 
ds. funkcjonowania ochrony zdrowia. Radny zauważył też, że jeśli chodzi o oświatę, to mamy 
strategię, która została przyjęta jeszcze w poprzedniej kadencji. Ona pewnie będzie 
modyfikowana, ale ktoś się tym będzie zajmował.     
Ponadto według radnego, należy też określić priorytety, co jest dla nas ważniejsze. Jeśli chcemy 
przyciągać przedsiębiorców to należy obniżyć podatki. Tymczasem radni ciągle naciskają na 
budowę nowych chodników, ścieżek rowerowych, które trzeba sfinansować z podatków. 
Konieczna jest dyskusja, ale z udziałem przedsiębiorców, dyrektorów szkół, Powiatowego 
Urzędu Pracy.  
 
Radny P. Woźniak zabierając głos wyraził zadowolenie, że w tym temacie doszło o dyskusji. 
Oznajmił, że w najbliższym czasie złoży do Przewodniczącego Rady wniosek, o zwołanie sesji, 
która w całości będzie poświęcona debacie nad raportem PUP i pomoże nam odpowiedzieć  
w jakim miejscu będziemy za kilka lat.  
 
Radna Maria Żukowska-Jacykowska zabierając głos stwierdziła, że zgadza się z przedmówcami, 
co do tego, że raport PUP wymaga dogłębne analizy. Stwierdziła też, że jej zdaniem należałoby 
powołać zespół ds. analizy sytuacji  demograficznej w powiecie nyskim. Powinien on określić 
kierunki rozwoju powiatu, edukacji zarówno na PWSZ jak i szkołach ponadpodstawowych.  
W jego skład powinni wejść specjaliści, przedstawiciele PWSZ, dyrektorzy jednostek 
organizacyjnych powiatu, radni, przedsiębiorcy. Podsumowując stwierdziła, że przedłożony 
raport daje dużo do myślenia i musimy z niego wyciągnąć wnioski.    
 
d) przyjęcie sprawozdania, 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia sprawozdania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
BRAK GŁOSU (4) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte.  
 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR” 
(dotyczy ZOZ w Nysie) (załącznik nr 9), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu 
Nyskiego PROMEREOR”,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (4) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
b) przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR” 
(dotyczy SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach), (załącznik nr ), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania odznaczenia „Honorowy Order Zasług dla Powiatu 
Nyskiego PROMEREOR”,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (4) 
Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
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c) określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r. (załącznik nr 12), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 r., 
  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (5) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
d) określenia na 2021 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających na terenie 
Powiatu Nyskiego (załącznik nr 13), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia na 2021 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych 
działających na terenie Powiatu Nyskiego, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Grażyna Bortniczuk, Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Piotr Bobak, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
e) wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu 
pn. „Wsparcie służb zarządzania kryzysowego w woj. opolskim poprzez zakup środków 
transportowych specjalistycznego z wyposażeniem do przeciwdziałania i usuwania 
skutków zagrożeń w tym związanych z COVID-19” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa opolskiego na lata 2014-2020 (załącznik nr 14), 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu realizacji 
wspólnego projektu pn. „Wsparcie służb zarządzania kryzysowego w woj. opolskim poprzez 
zakup środków transportowych specjalistycznego z wyposażeniem do przeciwdziałania  
i usuwania skutków zagrożeń w tym związanych z COVID-19” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa opolskiego na lata 2014-2020, 
  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Piotr Bobak, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
f) rozpatrzenia skargi na dyrektora Zakładu Utrzymania Dróg w Nysie (załącznik nr 15), 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Petycji i Wniosków – Grażyna Bortniczuk oznajmiła, że ww. 
Komisja rozpatrzyła skargę na dyrektora ZUD w Nysie uznając ja za bezzasadną. Również za 
bezzasadne uznano skargi na dyrektora ZST w Nysie oraz dyrektora PUP w Nysie. 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Zakładu Utrzymania Dróg  
w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (5) 
Piotr Bobak, Janusz Jaskot, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę uznając skargę za 
bezzasadną. 
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g) rozpatrzenia skargi na dyrektora Zespołu Szkół Technicznych w Nysie (załącznik nr 16), 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Zespołu Szkół Technicznych  
w Nysie, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian 
Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jacek Chwalenia 
 

BRAK GŁOSU (7) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę uznając skargę za 
bezzasadną. 
 

h) rozpatrzenia skargi na dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie (załącznik nr 17), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  
w Nysie, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Andrzej Kruczkiewicz 
 
BRAK GŁOSU (5) 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę uznając skargę za 
bezzasadną. 
 
i) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 18), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (z autopoprawką), 
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Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (3) 
Jolanta Barska, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową uchwałę. 
 
j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 19), 
 
Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (z autopoprawką).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
BRAK GŁOSU (2) 
Daniel Palimąka, Piotr Woźniak 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada podjęła przedmiotową. 
 
7. Wolne wnioski, 
 
Radny Paweł Szymkowicz wyraził podziękowania za przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. w której znalazły się środki na dokumentację techniczną 
przebudowy drogi Jarnołtówek – Pokrzywna. Spytał jednocześnie czy przy opracowaniu 
dokumentacji przewidziane są konsultacje społeczne.   
 
Starosta A. Kruczkiewicz odparł, że teren na którym ma być realizowana inwestycja jest trudny 
i nie wyobraża sobie, aby obyło się bez konsultacji.  
 
Radny Paweł Szymkowicz zabierając ponownie głos podziękował Staroście, że zmienił zdanie na 
temat tej drogi, dzięki czemu sytuacja mieszkańców i turystów będzie maiła szanse ulec 
poprawie.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odparł, że cały czas rozważano nad tą inwestycją i w końcu przyszedł 
czas na nią. Dodał, żeby  popatrzeć też na to, co było robione w gminie Głuchołazy i jednocześnie, 
aby pamiętać, że powiat nyski to 9 gmin i w każdej gminie Zarząd chciałby coś zrealizować.  
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Radny J. Jaskot nawiązując do dyskusji na temat szczepionek stwierdził, że zabierając wcześniej 
głos w tej sprawie, nie miał zamiaru obarczyć odpowiedzialnością Starosty, gdyż dobrze wie, że 
nie jest on bezpośrednio za to odpowiedzialny. Chciałby jednak prosić Starostę o wsparcie, gdyż 
sprawa szczepień jest dla nas bardzo ważna, priorytetowa.  
 
8. Zamknięcie obrad. 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski zamknął 
XXVII sesję Rady Powiatu.  
 
 
 
Protokołował          Przewodniczący Rady  
               Powiatu w Nysie 
Zenon Wiszniewski                 

   Bogdan Wyczałkowski 
         

 


